

LANGUAGE OF WORK

Through analysis of the current situation with regard to language of work, we have found that the use of French will not increase unless all employees really want this to happen. Good organizational machinery alone will not achieve it. The Department therefore intends to devote more attention to the attitudes and habits of employees, seeking activities that will help modify their language behaviour. To achieve this end, the Department will give more importance to information activities in order to make employees more aware of their rights and obligations; it will assess employee satisfaction in order to determine more accurately the direction in which its efforts should be turned; it will continue activities already begun and will introduce new ones; and it will also audit, on an ongoing basis, the mechanisms relating to language of work.

LANGUE DE TRAVAIL

L'analyse de la situation actuelle en matière de langue de travail permet d'affirmer que l'usage du français ne saurait progresser sans que tous les employés le veuillent sincèrement. Les rouages d'une bonne organisation ne sauraient seuls y parvenir. Le Ministère entend donc multiplier ses interventions au niveau des attitudes et des habitudes des employés afin de modifier leurs comportements linguistiques. Pour y parvenir, le Ministère accordera plus d'importance aux activités d'information afin de sensibiliser davantage les employés à leurs droits et devoirs; il jugera la satisfaction des employés pour mieux orienter ses efforts; il poursuivra les activités déjà entreprises et en créera de nouvelles; il vérifiera également, de façon continue, les mécanismes se rapportant à la langue de travail.